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Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg
Christiansborg
1240 København K

J.nr. AAR 001-7-10

Den 16. april 2010

Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har i brev af 28. februar 2010    
stillet følgende spørgsmål nr. 475 (alm. del), som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra folketingsmedlem Per Clausen (EL)

Spørgsmål nr. 475 (alm. del)
En af forudsætningerne for, at DONG i sin tid fik tilladelse til at etablere de 
første kaverner og udlede mange tusinde tons salt indeholdende bl.a. 
tungmetaller var, at der dagligt blev taget prøver for at sikre, at naturen ikke 
led overlast. Bekymrer det ikke miljøministeren, at der kun blev taget gan-
ske få prøver hen over de år, hvor saltudledningen skete i Lovns Bredning 
og Hjarbæk Fjord?

Svar
Udledningstilladelserne for udledningerne fra de tidligere foretagne kaver-
neudskylninger samt omfanget af kontrol er fastsat i 1981 på baggrund af 
den lovgivning, der var gældende på daværende tidspunkt. Et af vilkårene 
var, at der en gang årligt skulle udtages analyser af metalindholdet i det 
udledte vand. Det er korrekt, at der i sagen fra det daværende Viborg Amt 
ikke foreligger analyser for alle de år, som udskylningerne fandt sted, men 
oplysningerne i sagen omkring de tidligere udledninger giver ikke indikatio-
ner af, at naturen har lidt overlast. I de foreliggende udkast til tilladelser 
lægges op til et mere intensivt måleprogram. 

Karen Ellemann          / Helle Pilsgaard

Miljø- og Planlægningsudvalget 2009-10
MPU alm. del Svar på Spørgsmål 475
Offentligt


